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Onderwerp : Stand van zaken gestegen energiekosten op de sportaccommodaties 

Geachte raad, 

Op verschillende momenten in de loop van dit kalenderjaar heeft ons college u geïnformeerd over 
de impact van de gestegen energiekosten op de sportaccommodaties in onze gemeente. Door 
middel van deze brief brengen wij u op de hoogte over de laatste stand van zaken. 

Exploitatie door Holland Sport 
Behalve sporthal De Bloemen worden de overige gymzalen en sporthallen in onze gemeente 
geëxploiteerd door Holland Sport BV. Deze exploitatie betreft de gunning van de aanbesteding die 
Castricum en Heiloo een aantal jaar geleden samen hebben uitgeschreven. Holland Sport BV is 
een 100% dochteronderneming van Alkmaar Sport NV. De aandelen van dit bedrijf zijn in handen 
van de gemeente Alkmaar. Voor de inkoop van energie maken beiden daarom gebruik van de 
contracten die door de gemeente Alkmaar worden afgesloten.  

Het contract voor de inkoop van gas in 2023 heeft de gemeente Alkmaar verlengd op een moment 
dat de tarieven op het hoogste niveau stonden. Vanzelfsprekend is sindsdien geprobeerd om 
Holland Sport te houden aan de gesloten overeenkomst. Maar door de temperatuur in de zalen, 
hallen en douches op niveau te houden zou Holland Sport in grote liquiditeitsproblemen zijn 
gekomen. Met een eventueel faillissement en/of sluiting van de zalen en hallen zouden de 
gebruikers en Castricum en Heiloo (het lager onderwijs en sportverenigingen) en beide gemeenten 
niet geholpen zijn geweest. Daarom zijn de temperaturen in het eerste kwartaal aangepast 
geweest en is er voor de periode van de herfstvakantie tot oudjaar een compensatieregeling 
overeengekomen waarover in de commissie AZ van 2 november jl. een mededeling is gedaan. 

Ons college is nog in gesprek met het college van de gemeente Alkmaar over de mogelijkheden 
voor een gedeeltelijke tegemoetkoming in de kosten die daarmee zijn gemoeid. Voor 2024 heeft 
de gemeente Alkmaar een aanzienlijk gunstiger contract afgesloten. Naar verwachting zal het 
ongemak voor de gebruikers daardoor grotendeels zijn opgelost. 

Sporthal De Bloemen 
In sporthal De Bloemen is sprake van een andere situatie dan in de zalen en hallen waar eerder in 
deze brief over is gesproken. De exploitanten van De Bloemen kopen namelijk zelf gas in ten 
behoeve van verwarming en de douches. Dit betreft een langjarig contract, dat eindigt op 31 
december a.s. De problemen met sterk gestegen tarieven hebben in deze accommodatie daarom 
geen betrekking op 2023 maar op de komende jaren. De exploitanten hebben inmiddels laten 
weten dat zij een verzoek om compensatie vanaf 2024 aan de gemeente zullen sturen. 



Anders dan bij de exploitatie door Holland Sport is sporthal De Bloemen in het lopend jaar juist 
geraakt door de stijging van de tarieven voor elektra. Voor deze locatie wordt gebruik gemaakt van 
stroom dat wordt ingekocht door de gemeente Castricum. Omdat onze gemeente ook de tarieven 
voor zaalhuur vaststelt, konden de gestegen kosten niet aan gebruikers worden doorberekend. De 
eerdere mededeling in de commissie AZ heeft wat sporthal De Bloemen betreft dus betrekking op 
deze kosten. 
 
Zwembad De Witte Brug 
In onze brief van 18 juli 2023 heeft het college een vooraankondiging gedaan van sterk oplopende 
energielasten bij zwembad De Witte Brug. Het huidige energiecontract eindigt per 31 december 
a.s. en na de jaarwisseling zullen de kosten als gevolg van de tarieven in het nieuwe contract 
aanzienlijk toenemen. Om deze reden heeft het bestuur van het zwembad voor 2024 een 
subsidieaanvraag (bijdrage in de exploitatie, inclusief groot onderhoud) ingediend van circa 
600.000 euro (in 2023 bedroeg de subsidie circa 390.000 euro). Momenteel is deze aanvraag in 
behandeling.   
 
Met het bestuur zijn mogelijkheden besproken om elders in de bedrijfsvoering kostenreductie te 
realiseren. Deze mogelijkheden leveren slechts een marginale bijdrage. Het zwembad is zeven 
dagen in de weken geopend. Bij vermindering van het aantal openingsuren worden de gebruikers 
gedupeerd en blijven de energiekosten vrijwel onverminderd hoog. De wachtlijst voor zwemlessen 
bedraagt op dit moment 15 maanden.  
 
Overige sportaccommodaties 
Aan meerdere tafels wordt gesproken over de problematiek van energiekosten, -verbruik en 
(versnelde) verduurzaming van sportaccommodaties. De gesprekken gaan daarbij ook over 
accommodaties die in bezit zijn van verenigingen. Hoewel de gemeente daar in mindere mate aan 
de lat staat wat betreft oplossingen dan het geval is bij het gemeentelijk vastgoed, denken wij op 
dit moment met een groot aantal verenigingen mee over oplossingen die het energieverbruik 
kunnen terugdringen en mogelijkheden tot het verkrijgen van subsidies. Dit maakt mede deel uit 
van het onderdeel accommodatiebeleid in de nieuwe Nota Sport en Bewegen. De startnotitie voor 
deze Nota zal op 18 januari a.s. worden gepresenteerd tijdens de raadsinformatieavond.  
 
Wij vertrouwen erop u hiermee naar behoren te hebben geïnformeerd en zullen u met regelmaat 
op de hoogte houden van de ontwikkelingen. 
 
 

 

 

 
 

Met vriendelijke groet, 
Het college van burgemeester en wethouders, 

 

 

Mevrouw H.G.M. Bakker  Mevrouw H.C. Heerschop 
secretaris burgemeester 


